
Kibővített ülést tartott 
a Szeged városi pártbizottság 

Hétfőn, a Kálvin téri párt- mezgyár igazgatója; Sipos 
székházban ülést tartott, az Mihály, a Csongrád Megyei 
MSZMP Szeged városi bizott- Építőipari Vállalat igazgató-
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sága. Az ülésen megjelent 
Siklós János elvtárs, az 
MSZMP Csongrád megyei 
bizottságának titkára is. 
Riszt vettek az ülésen a 
KISZ Szeged városi bizott-
ságának tagjai, az építőipari 

ja; Berzsenyi Lajos, a Sze-
gedi Ruhagyár pártbizottsá-
gának titkára; dr. Bíró János 
tanársegéd, a KISZ Szeged 

•városi vb tagja; Kószó Jó-
zsef, a Szegedi Ingatlanke-
zelő Vállalat igazgatója és 
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vállalatok párt ti (kárai, vala- Árvái József, a szegedi vá-
mint illeiékes állami, gazda- rosi tanács vb elnökhelyet-
sagi vezetők. tese. 

Perjési László elvtársnak, A vita után a pártbizottság 
r városi pártbizottság első a beszámolót egyhangúan 
titkárának megnyitója után elfogadta, s meghatározta a 
Balogh István elvtárs, a vá- feladatok szélesebb körű is-
osi part-végrehajtóbizottság mertetéséi, az alapszervezetek 

tagja, a pártbizottság ipari számára. Ezután egyéb idő-
osztályának vezetője terjesz- szerű kérdésekről tárgyalt, 
tette elő a párt-végrehajtóbi- Dr. Sándor János elvtárs-
zottság beszámolóját az nak — saját kérésére, egész-
MSZMP Központi Bizottsága ségi állapotára való tekintet-
1964. február 20-i, az építő- tel — a pártbizottság fel-
ipar munkájáról szóló hatá- mentést adott párt-végrehaj-
rozatának megvalósításával tóbizottsági tagsága és a tit-
kapcsolatban. kari teendők ellátása alól, 

Élénk vita követte a beszá- eddigi munkájának elismeré-
molót és ennek során felszó- sével. Ezt követően Sipos 
alt: Piros László, a Csöng- Géza elvtársat, a városi párt-

rád Megyei Húsipari Vállalat végrehajtóbizottság tagját 
főmérnöke; Kalmár Ferenc v a l a s z t o t t á k m e g a S z e g e d 
a szegedi városi tanacs vb 
tervosztályának vezetője; Da- városi 
ni János, a Szegedi Fale- vá. 

pártbizottság titkárá-

54. évfolyam, 11. szám 

jó minőség 
a gyár névjegye 

Tóth Sanyi álma 
valóra vált 

A gyorsabb 
és olcsóbb építkezés 

feltételei 

A r a : 50 f i l l é r Szerda, 1964. március 25. 

Jól sikerültek az első idei 
termelési tanácskozások 

Újabb termálkutakat 
fúrnak Szegeden 

Több száz lakást és a klinikákat fűti majd a hévíz 
Az üjszegeden fúrt termái- A z Országos Műszaki Fejlesztési Bizottság 

főosztályvezetőjének nyilatkozata 

I — S o r k e r ü l - e i d é n 
ú j a b b t e r m á l k u t a k f ú -
r á s á r a S z e g e d e n ? 

— Még az idén tervbe van 
véve a Vám téren majd ké-

I 
— M i k a t o v á b b i t e r -

v e k Szeged h é v í z k i n c s é -
n e k f e l t á r á s á r a é s h a s z -
n o s í t á s á r a ? 
Szeged alatt 2 ezer mé-

sőbb épülő lakótelep termál- ter körüli mélységben hatal-
vízzel történő fűtése érdeké-
ben egy körülbelül 2 ezer 
méteres kút telepítése ebben 
a körzetben. Tervek szerint 
a fúrási munkálatokat még 
1964 közepén az Országos 
Műszaki Fejlesztési Bizott-
ság költségével megkezdik. 
(A Vám téri termálkútból a 
vízkivételi^} kapcsolatban 
napirenden szereplő kérdés 
a feltörő forró víz elvezetése, 
s ennek megoldásán fáradoz-
nak. A szerk.) 

— Tervbe vettük az idei 
év végén egy termálkút tele-
pítését az egyetemi klinikák 
körzetében. Ez a kút lesz 
hivatott biztosítani a klini-
kák fűtésének ellátását, és 
az eddig ott felhasznált tü-

mas forróvíz-készletek van-
nak. Ennek hasznosítása el-
sősorban fűtési és használati 
meleg víz célokra a város 
számára jelentős tüzelőanyag-
megtakarítással járna. Ezzel 
együtt kulturált, kellemes 
fűtési lehetőséget biztosíta-
na, s hozzájárulhatna ahhoz 
is, hogy a város levegője ne 
legyen szennyezett. A továb-
bi hasznosítás konkrét lehe-
tőségeinek ütemezése azon-
ban a jelenleg folyamatban 
levő munkálatok eredmé-
nyeitől függ. Az Országos 
Műszaki Fejlesztési Bizott-
ság szempontjából a Szege-
den jelenleg folyamatban 
levő hasznosítási munkálatok 
kísérleti jellegűek. S éppen 

zelőanyag kiváltását. Mind- azért támogatjuk a munká-
két helyen a kút telepítése kat, hogy azok eredményei-

csak sor a feltárt forró víz 
tényleges hasznosítására: 
azaz a lakásokba, illetve a 

tározni, mit érdemes Szege-
den — és más, Szegedhez 
hasonló adottságokkal ren 

klinikai épületekbe való be- delkező városokban — tenni 
vezetésére. Ezek a munkála-
tok azonban csak a jövő év-
ben válnak, esedékessé. 

a geotermikus energia foko-
zottabb hasznosítására. 

M o r v a y S á n d o r 

kút vizének kísérleti hoszno-
sítása — amint erről lapunk-
ban részletesen beszámol-
tunk — az idén megkezdő-
dött. Szegeden a kutatások 
eddigi eredményei szerint je-
lentős hévízkészlet van, s cél 
a geometrikus energiának a 
hasznosítása. Ebben a mun-
kában döntő szerepet vállalt 
és vállal az Országos Műszaki 
Fejlesztési Bizottság. Az idén 
újabb jelentős lépéseket te-
szünk előre a város hévíz-
kincsének feltárásában és 
hasznosításában. Erről Pikler 
Ferenc, az Országos Műszaki 
Fejlesztési Bizottság főosz-
tályvezetője nyilatkozott és 
válaszolt a Dél-Magyarország 
munkatársának kérdéseire. 

— A z Ú j s z e g e d e n é p ü -
lő O g y e s s z a l a k ó n e g y e d -
b e n i n á r t ö b b h á z b a n 
t e r m á l v í z z e l f ű t e n e k . 
M i l y e n s e g í t s é g e t a d a z 
O r s z á g o s M ű s z a k i F e j -
lesz tés i B i z o t t s á g a h h o z , 
h o g y . ú j a b b l a k á s o k a t 
f ű t s ö n a h é v í z ? 

— Az Újszegeden épülő után kerülhet természetesen tői függően meg lehessen ha-
Ogyessza lakótelep II. ütemé-
nek mintegy 180 lakásába, a 
Szőregi út mentén épült négy 
házba bevezettük a termál-
vizet. A fűtőberendezés 1964. 
január 20-tól kezdve, az 
üzembehelyezést követő ki-
sebb-nagyobb módosítási 
munkák elvégzése folytán 
megszakítva, de most már 
kielégítően üzemel. Az 
Ogyessza lakónegyed III. üte-
mének házaiban az idei év 
végével további 228 lakást 
fűt majd a hévíz. Ezek a la-
kások már épülnek a vasúti 
töltéshez legközelebb eső te-
rületen. A melegvízfűtés al-
kalmazásával kapcsolatos 
munkálatoknak a pénzügyi 
fedezetét az Országos Műsza-
ki Fejlesztési Bizottság bizto-
sítja. Ugyancsak az Ogyessza 
lakótelepen, a IV. ütemben 
felépülő ISO lakást is bekap-
csolják a termálvíz-hálózat-
ba. Az ezzel kapcsolatos költ-
ségeket a szegedi városi ta-
nács biztosítja az építkezési 
keretből. 

— Végül az Ogyessza lakó-
negyed első ütemének jelen-
leg központi fűtéses kazánok-
kal üzemelő több mint 200 
lakásába idén az Országos 
Műszaki Fejlesztési Bizottság 
közreműködésével bekapcsol-
juk a termálvizet. Ez a fűtési 
idény túlnyomó részében biz-
tosítja a megfelelő fűtést, a 
tél leghidegebb, rövid szaka-
szában azonban a kazántele-
pet is üzemben kell majd tar-
tani. Így is az eddigi évente 
felhasznált tüzelőanyagnak 
csak egy töredékére lesz 
szükség, már a következő fű-
tési idényben. 

Az év első negyedének vé-
gefelé járunk, a szegedi és 
a Csongrád megyei ipari üze-
mekben mindenhol megtar-
tották már azokat a terme-
lési tanácskozásokat, melyek 
feladata a tavaly végzett 
munka értékelése és az ideire 
való felkészülés volt. A Szak-
szervezetek Csongrád Me-
gyei Tanácsának Elnöksége 
tegnapi, keddi ülésén a le-
zajlott termelési tanácsko-
zások előkészítésével és le-
bonyolításával kapcsolatos 
tapasztalatokat tárgyalta meg 
többek között. 

A korábbi évekkel szem-
ben 

a z i d é n c s a k n e m 

| Több résztvevő és hozzászóló 

I Hasznos észrevételek 

| Jó műszaki és gazdasági vezetést 

1 Á munkaverseny hangsúlyozása 
felhívták a figyelmet a gozók igénylik a jó műszaki 
műszaki és a szervezési és gazdasági vezetést, köve-
h i á n y o s s á g o k r a . 

A kéziszerszámgyáriak a 
rossz gépek következtében 
gyakorta élőforduló terme-
léskiesést tették seóvá; a ká-

vala- belgyár munkásai kérték, 
mennyi üzem időben kap- hogy az importból származó 
ta meg termelési terveit, alapanyagok folyamatos 

úgyhogy mire a tanácskozá- szállítását tegyék lehetővé; a Nemigen 

telik a megfelelő anyagellá-
tást, a balesetmentes mun-
kakörülmények megteremté-
sét. Ezzel szemben viszont 

v á l l a l á s o k a t t e s z n e k a r á -
j u k h á r u l ó t e r m e l é s i f e l -
a d a t o k t e l j e s í t é s é r e . 

volt olyan terme-
sok előkészítéséhez hozzá- ruhagyárban a TMK mun- lési tanácskozás ebben a ne-
fogtak, már lebonthatták, kája ellen hangzottak el ki- gyedévben, melyből a szo-
megáUapíthatták a részfel- fogások. Az építővállalat cialista munkaverseny kima-
adatokat is. A termelési ta- szakipari részlegének terme- radt volna, bár konkrét fel-
nácskozásokat megelőző mű- lési tanácskozásán az építő- ajánlások még csak elvétve 
szaki konferenciák haté- és a szakipari részleg mun-
konyságát ez megnövelte. A kájának egybehangolását 
konferenciákat, melyeken szorgalmazták a felszólalók; 
részt vettek a gazdasági, mű- a gumigyári gépkezelők 

h e l y t e l e n í t e t t é k , h o g y a szaki, a párt- és szakszer-
vezeti vezetők is, alapos vi-
ták jellemezték. Nemcsak a 
termelési tanácskozások na-
pirendjének meghatározásá-
val foglalkoztak, hanem 

f e l t á r t á k a z o k a t a t é n y e -
z ő k e t is , m e l y e k e l ő s e g í t -
h e t i k v a g y m e g a k a d á l y o z -
h a t j á k a t e r v e k t e l j e s í t é -
sé t . 

Kitűnően sikerültek, a Sze-
gedi Ruhagyár, a vasút mű-
szaki konferenciái, általában 
az épitő-, a textiles, az élel-
miszer- és a helyiipari szak-
szervezethez tartozó vállala-
tok értekezletei. 

A jó előkészítés következ-
tében javult a termelési ta-
nácskozások színvonala. Nőtt 
a résztvevők és a hozzászó-
lók száma. 

A z ü z e m r é s z e k r e , m ű h e -
l y e k r e l e b o n t o t t t e r v e k e t 
s z í v e s e n v i t a t t á k m e g a 
d o l g o z ó k . 
A munkások a termelési 

tanácskozások alkalmával el-
mondták a véleményüket a 
tervekről, 

születtek, hiszen most is-
merték meg a termelési fel-
adatokat. 

A jó termelési tanácskozás 
természetesen egymagában 

m ű v e z e t ő c s a k m u n k a k e z - m é g n e m biztos í t ja az e r e d -
d é s u t á n köz l i a n a p i f e l - m é n y e s munkát . 
a d a t o k a t , 

s emiatt sok a gépállás. 
A termelési tanácskozáso-

kon elhangzott hozzászólá-
sok nagy része a tervteljesí-
téssel kapcsolatos problé-
mákról hangzott el, de szó- meretében, elkészülnek 
vátettek más kérdéseket is. pontos verseny vállal ások 

A t a n á c s k o z á s o k u t á n a z 
e l h a n g z o t t é s z r e v é t e l e k n e k 
i s é r v é n y t ke l l s z e r e z n i . 

Ha pedig a második évne-
gyedben, az éves , tervek is-

a 
ls, 

A t e x t i l m ű v e k b e n a l e -
s z e d ő n é l k ü l d o l g o z ó f o -
n ó n ő k n o r m á i n a k f e l ü l -
v i z s g á l a t á t k é r t é k . 
Nyilvánvaló, hogy a dol-

akkor a termelési tanácsko-
zások színvonala továbbra is 
olyan mértékben növekszik 
majd, mint most, 1964. első 
negyedében. 
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U Thant Carapkiinal és Fisherrel tárgyalt 
A francia elnökjelölt Washingtonban 

Az ENSZ világkereskedelmi értekezletének megnyi-
tójára Genfbe érkezett U Thant ENSZ-főtitkár keddi 
napja tárgyalásokkal volt tele. A világszervezet főtitká-
ra a genfi értekezlet szokásos plenáris ülése előtt tár-
gyalt Carapkin szovjet és Fisher amerikai fődelegátus-
sal. E megbeszélések, — vagy talán U Thant személyes 
jelenléte — mintha új erőt adtak volna a leszerelési 
tárgyalásoknak. Legalább is erre lehet következtetni a 
brazil külügyminiszter és az indiai küldött erélyes fel-
szólalása nyomán. Mindketten síkra szálltak ugyanis a 
tanácskozás munkájának előrehaladása, illetve a Gromi-
ko-terv elfogadása mellett. 

E jónak mondható hír mellett kommentálásra kí-
vánkozik Gaston Defferre, francia elnökjelölt washing-
toni útja. De Gaulle jövőbeni választási ellenfele ugyan-
is a jelek szerint igyekszik kétnapos amerikai látogatá-
sát a maga javára fordítani. Kedden tanácskozott John-
son, amerikai elnökkel, de még ezt megelőzően az új-
ságírók népes tábora előtt hangoztatta, hogy az ő néze-
tei sokkal közelebb állnak az amerikai elképzelésekhez, 
mint a jelenlegi elnöké. Defferre nyilván arra számít, 
hogy ilyen kijelentések után az Egyesült Államok vezető 
körei minden tekintélyükkel támogatják a Marseille-i 
polgármester elnökké választását. 

Tudósítások a 2. oldalon. 
A Szovjet—jemeni közös ról. A tárgyalások során ki-

közleményt adtak ki kedden emelték a két ország együtt-
Moszkvában a Szalal jemeni működésében elért eredmé-
elnök vezette küldöttség nyeket. A közlemény szerint 
szovjetunióbeli tárgyalásai- a szovjet kormány további 

gazdasági és műszaki segít-
séget nyújt Jemennek, vala-
mint kedvező fizetési felté-
telek mellett hosszúlejáratú 
hitelt nyújt a Jemeni Arab 
Köztársaság kormányának. 

9 A francia közalkalma-
zottak múlt heti 24 órás ál-
talános figyelmeztető sztrájk-
ja után a kormány tárgyalá-
sokra hívta meg a szakszer-
vezetek képviselőit. Pompi-
dou miniszterelnök — miu-
tán előbb a gyáriparosok or-
szágos szövetségével tárgyalt 
— egymás után fogadta a 
szocialista Force Ouvriére, a 
keresztény CFTC és a fran-
cia szervezett munkások fe-
lét tömörítő CGT vezetőit. 

• Az el nem kötelezett 
országok nagykövetei kedden 
folytatták tanácskozásukat. 
A résztvevők egyhangúlag 
elítélték a gyarmatosítás és 
az apartheid-politikát s a 
tartós világbéke alapjának 
mondották ki a leszerelést. 

Kőfaragó diákok 
okta- falai között, A diákok a ha-

mellett 
szakmát is elsajátítanak. Ké-

Szeged legfiatalabb 
tási intézményei közé tar- gyományos tárgyak 
tozik a Tömörkény István 
ipari szakközépiskola, amely 
most harmadik éves, s mint- Pe i n k a díszítő szobraszati 
egy kilencvenen tanulnak tagozaton készültek. 
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Diákok munka közben 

Virágh Margit gipszmunkán 
(Tóth Béla íelv.) 

dolgozik 


